
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України з питань здоров’я нації, 

медичної допомоги та медичного страхування 

 

17 січня 2024 року     

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Починаємо засідання Комітету  питань  здоров’я 

нації, медичної допомоги та медичного страхування. 

Інформую учасників, що на засіданні відбувається аудіо та відеозапис, 

також відеотрансляція нашого засідання здійснюється в онлайн-режимі на 

офіційній сторінці фейсбук комітету.  

Мною отримано попередню згоду від більшості народних депутатів 

членів комітету і відповідно до пункту четвертого розділу VIII Закону 

України про комітети ми проводимо наше засідання в режимі 

відеоконференції.  

Відповідно до частини третьої статті 44...  

Колеги, в мене прохання, вимкніть мікрофони, бо дуже важко, коли з 

кимось ще одночасно розмовляєш.  

Спочатку встановлюємо наявність кворуму. Прошу відповідати 

присутня чи присутній, коли я називаю прізвище. 

Булах.  

БУЛАХ Л.В. Присутня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр.  

ВАГНЄР В.О. Присутня. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк.  

ВІРАСТЮК В.Я. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, вимкніть мікрофони, будь ласка.  

Гурін. 

ГУРІН Д.О. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

ДМИТРІЄВА О.О. Присутня. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Довгий. 

ДОВГИЙ О.С. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. 

Дубіль.  

Михайле Васильовичу,  вимкніть мікрофон, будь ласка.  

Дубіль.  

Дубневич.  

Дубнов.  

Заславський.  

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зінкевич. 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. Присутня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб.  

ЗУБ В.О. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних.  

КУЗЬМІНИХ С.В. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко. Бачимо, є, присутній. 

Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький  присутній.  

Стефанишина.  

СТЕФАНИШИНА О.А.  Присутня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Яно, скільки нас?  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. Зараз скажу. Нас 14. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

На засіданні присутні 14 членів комітету. Кворум є.   

Перед початком хотів би від себе, і я думаю, всі колеги мене 

підтримають, поздоровити нашого колегу Кузьміних Сергія, побажати йому 
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спільної з нами всіма, з всією Україною, великої перемоги, а йому особисто 

здоров’я, все інше можна десь знайти.  

 

КУЗЬМІНИХ С.В. Щиро дякую вам, Михайле Борисовичу, і колегам. 

Щиро дякую вам.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Сьогодні в нашому засіданні беруть участь, прошу, 

колеги,  коли озвучую прізвище, відповідати присутній, для того щоб 

зафіксувати це в протоколі засідання.  

Гетманцев Данило Олександрович, народний депутат України, голова 

Комітету з питань фінансів, податкової та митної політики, один з авторів 

законопроекту 10346, який ми сьогодні розглядаємо. 

 

ГЕТМАНЦЕВ Д.О. Присутній. Приєднуюсь до поздоровлень 

Кузьміних Сергію. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Дякую, Даниле Олександровичу. Дуже приємно 

вас бачити.  

Від Міністерства охорони здоров'я України Ляшко Віктор Кирилович. 

 

ЛЯШКО В.К.  Добрий день. Присутній. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Вітаємо. 

Дубров Сергій Олександрович, Перший заступник Міністра охорони 

здоров'я. 

 

ДУБРОВ С.О. Вітаю.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Карчевич Марія Володимирівна, заступник 

Міністра охорони здоров'я. 
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КАРЧЕВИЧ М.В. Доброго дня.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Так, від Міністерства економіки України Палазов 

Олександр Віталійович, директор Департаменту регуляторної політики та 

підприємництва. 

 

ПАЛАЗОВ О.В. Доброго дня. Є Палазов. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Вітаємо. 

Від Апарату Ради національної безпеки і оборони України Соловйов 

Олексій Станіславович, заступник секретаря. 

 

СОЛОВЙОВ О.С. Так. Добрий день, колеги. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Від Національної служби здоров'я України Гусак 

Наталія Борисівна, голова. 

 

ГУСАК Н.Б. Доброго дня, колеги. Присутня. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Від Державної служби України з лікарських засобів 

та контролю за наркотиками Короленко Володимир Васильович, заступник 

голови. 

 

КОРОЛЕНКО В.В. Присутній.     

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Котов Олександр Олександрович, начальник 

Управління оптової та роздрібної торгівлі лікарськими засобами 

Держлікслужби. 
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КОТОВ О.О. Присутній. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.   Вітаємо.  

Від Держпраці України Дегнера Ігор Анатолійович, Голова Державної 

служби України з питань праці. 

 

ДЕГНЕРА І.А. Доброго дня. Присутній. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гончарук Володимир Феодосійович, директор 

Департаменту з питань праці Державної служби України з питань праці. 

 

ГОНЧАРУК В.Ф. Добрий день. Присутній. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Від Уповноваженого Верховної Ради України з 

прав людини Колобродова Олена Володимирівна, представник 

Уповноваженого. 

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Доброго дня. Присутня.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, колеги, за те, що долучились до роботи 

нашого комітету. 

Розпочинаємо нашу роботу із затвердження порядку денного. Я 

попередньо його надсилав. Якщо немає заперечень чи інших пропозицій, 

пропоную затвердити порядок денний.  

Прошу членів комітету голосувати. 

Булах. 

БУЛАХ Л.В.  За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Вагнєр. 

ВАГНЄР В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Вірастюк. 
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ВІРАСТЮК В.Я. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Гурін. 

ГУРІН Д.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Дмитрієва. Оксано Олександрівно! Не чує. 

Довгий. Дубіль. 

ДУБІЛЬ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Валерію Олександровичу, будь ласка, вимикайте 

мікрофон після того, як відповіли, бо два голоси накладається. 

ДУБІЛЬ В.О. Прошу вибачення. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Дубнов не з'явився? Ага, підключається Дубнов.     

Заславський.  

ДУБНОВ А.В. Дубнова зареєструйте, будь ласка. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Да, зареєстрували. Ви за порядок денний голосуєте, 

Артеме Васильовичу? 

ДУБНОВ А.В. Обов'язково, так. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Заславський.  

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За, Михайло Борисович. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зінкевич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 

ЗУБ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко. 

МАКАРЕНКО М.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В.  За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за. 

Стефанишина. 
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СТЕФАНИШИНА О.А. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Пані Яно, скільки? 

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  14 – за. Двоє не голосувало. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Порядок денний затверджено. 

Перше питання порядку денного. Проект Закону про державне 

регулювання  виробництва і обігу спирту етилового, спиртових дистилятів, 

біоетанолу, алкогольних напоїв, тютюнових виробів, тютюнової сировини, 

рідин, що використовуються в електронних сигаретах, та пального 

(реєстраційний номер 10346). 

А хіба сигарети? Українською, мені здається, цигарки. Да? Може я 

помиляюся.  

Поданий народним депутатом України Гетманцевим Данилом 

Олександровичем та іншими народними депутатами України. 

Колеги, до мене як до голови комітету звернулась наша колега 

народний депутат України Булах Лада Валентинівна, яка послідовно працює 

в нашому комітеті над вдосконаленням антитютюнового законодавства, з 

проханням розглянути цей законопроект та надати до нього пропозиції від 

комітету в межах компетенції.  

Це цілісний новий законопроект, розроблений з метою модернізації 

національного законодавства у цій сфері та приведення його у відповідність з 

нормами Податкового кодексу України. Головним з його підготовки 

визначено Комітет з питань фінансів, податкової та митної політики. Ми 

запросили для розгляду законопроекту… 

Оксано Олександрівно, вимкніть мікрофон, будь ласка. 

Ми запросили для розгляду законопроекту одного з його авторів,  

народного депутата України, голову Комітету з питань фінансів, податкової 

та митної політики Гетманцева Данила Олександровича.  
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Пропоную такий регламент розгляду цього питання. Спочатку надамо 

слово для представлення законопроекту автору законодавчої ініціативи, 3 

хвилини регламент. Далі нашій колезі народному депутату, голові 

підкомітету з питань забезпечення епідемічної безпеки, боротьби з ВІЛ/СНІД 

та соціально  небезпечними захворюваннями Ладі Булах до 3 хвилин. Потім я 

попросив виступити голову підкомітету з питань європейської інтеграції 

Стефанишину Ольгу Анатоліївну. Вони зробили дослідження цього 

законопроекту і дуже цікаво було би нам всім разом почути і їх висновки до 

цього законопроекту. І потім, якщо будуть в когось запитання або виступи, 

надамо слово (традиційно по три запитання або виступи по 2 хвилини для 

кожного з членів комітету). Потім переходимо до обговорення.  

Вибачте, Міністерство охорони здоров'я, інші учасники також, якщо 

вам буде що додати або щось запропонувати, ми з задоволенням вашу думку 

врахуємо і почуємо. 

До слова запрошується народний депутат України Гетманцев Данило 

Олександрович. Даниле Олександровичу, шановний, у вас 3 хвилини. Прошу.  

 

ГЕТМАНЦЕВ Д.О. Дякую, Михайле Борисовичу.  

Шановні присутні, шановний голово, я закінчив навчання в середній 

школі в 1995 році, це був рік прийняття закону з цієї довгою назвою, який 

регулює, власне, виробництво, оптову торгівлю і роздрібну торгівлю 

спиртом, тютюновими виробами і пальним. За цей період часу в закон було 

внесено більше тисячі різноманітних змін. Він на сьогодні є достатньо 

складним взагалі для його застосування. І під час останніх змін, які ми 

приймали до цього законопроекту, а це було минулого року восени, ми 

домовилися з юридичним управлінням, що більше до цього законопроекту 

змін вносити не можна. Не можна, бо навіть складно порахувати абзаци, до 

яких вносяться зміни, він став занадто громіздким. І, власне, зміни на зміни – 

вони спотворюють подекуди навіть правозастосовчу практику.  
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Тому ми взяли на себе зобов'язання розробити новий законопроект, 

повністю його осучаснити і внести ті зміни, які, власне, є необхідними на 

сьогодні. Він великий, ви бачили його всі, але є певні ключові моменти, на 

які я хотів би звернути увагу.  

Ну, перше – це те, що спрощується процедура отримання ліцензій. 

Запропоновано перехід на електронну форму замість паперової форми видачі 

ліцензій для всіх абсолютно видів господарювання, які ліцензуються. Крім 

цього запроваджені безстрокові ліцензії. Зараз ці ліцензії оновлюються 

періодично. Запроваджується автоматичний порядок одержання ліцензій  

протягом одного робочого дня для роздрібної мережі (не для опту і не для 

виробництва). Переглянуті визначені основні вимоги до ліцензіатів, до 

переліку документів і власне до процедури ліцензування. Запроваджується 

ліцензування діяльності з вирощування тютюну та ферментації тютюнової 

сировини. Ми бачимо щодо ферментаційних заводів, і це особливо 

стосується Винниківської тютюнової фабрики. Ми бачимо там передумови і 

ознаки ухилення системного від оподаткування саме завдяки тому, що 

тютюнова сировина, скажімо так, ланцюг постачання тютюнової сировини 

розривається на моменті її ферментації. Переглянута вартість ліцензії та 

розмір штрафу. І вони прив'язані до розміру мінімальної заробітної плати, 

визначеної законом на 1 січня звітного року. І відповідно доопрацьовані 

положення щодо торгівлі шляхом…щодо  електронної торгівлі зазначеними 

всіма підакцизними товарами.  

Власне, просимо підтримати. Це такий нормальний здоровий 

законопроект, який повинен врегулювати, унормувати цей вид діяльності. 

Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Даниле Олександровичу. 

Слово надається Булах Ладі Валентинівні – голові підкомітету. 

Прошу, Ладо Валентинівно, у вас також 3 хвилини. 
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БУЛАХ Л.В. Дякую. 

Почну з того, що я повністю підтримую законопроект 10346, я думаю, 

як і всі мої колеги нашого комітету, тому що дійсно вже Данило 

Олександрович говорив про те, що закон працює з 1995 року, і звісно, що 

його треба осучаснити і відрегулювати відповідно до сьогодення. І тут у мене 

немає навіть ніяких пересторог. І сам законопроект, розроблений членами 

Комітету з питань фінансів, якісний і відповідає потребам дійсно нашої 

економіки в часи військового стану. 

Але я все ж таки зупинюся на частині захисту здоров'я. Тут є низка все 

ж таки таких важливих, небагато, але важливих моїх пропозицій, які я буду 

пропонувати зараз підтримати нашим Комітетом з питань здоров'я для 

врахування саме профільного Комітету фінансів з огляду на державну 

політики зниження поширеності вживання тютюнових виробів, нікотинових 

виробів, алкоголю. Тобто це питання, на яке ми як члени Комітету здоров'я 

нації не можемо не відрефлексувати, на ці зміни, які я побачила в 

зареєстрованому  законопроекті.  

Значить, ключові пропозиції мої наступні. Їх всього-на-всього 4. Знову 

ж таки, хочу підкреслити, що це пропозиції, законопроект зареєстрований, 

ще не був розглянутий Комітетом з питань фінансів, але все одно на даному  

етапі, мені здається, треба зафіксувати, що є проблема в деяких статтях з 

огляду саме захисту здоров’я людей від тютюну і алкоголю. І я сподіваюсь, 

що ми приймемо рішення рекомендувати Комітету з питань фінансів 

врахувати ці наші рекомендації. Звісно, це не означає, що після першого 

читання я не буду подавати правки або будь-хто, ми знову ж таки 

повернемось вже до роботи над правками, якщо буде ухвалено в першому 

читанні. Але на даному етапі пропоную все ж таки прийняти нашим 

Комітетом здоров’я нації ці рекомендації для  Комітету з питань фінансів.  

Отже, ключові пропозиції передбачають наступне. У статті 1 привести 

термін "тютюнові вироби" у відповідності до 40-ї  директиви Європейського 

Союзу з врахуванням замінників тютюнових виробів і викласти таким чином: 
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тютюнові вироби – вироби, які можуть бути використані для споживання та  

до складу яких входить навіть частково тютюн, незалежно від того, чи є він 

генетично модифікований  чи ні, або замінники тютюну. Це в тому числі 

необхідно і для того, щоб захистити неповнолітніх від нікотинових,  

неконтрольованих нікотинових виробів (подушечок).  

 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. Прошу, будь ласка, завершувати.  

 

БУЛАХ Л.В. Мені важливо ці всі 4 пропозиції зачитати під стенограму. 

Я буду швидко. 

У статті 65 скоротити наполовину завищені обмеження щодо терміну 

набуття чинності змін до маркування тютюнових виробів, рідин для 

електронних сигарет та тютюну. Зараз в законопроекті це аж 24 місяці, 2 

роки, пропоную хоча б наполовину -  залишити 12 місяців.  

Наступна третя пропозиція. У статті 71 вилучити впровадження 

дистанційної торгівлі тютюновими виробами, електронними сигаретами та 

алкоголем. Чинне законодавство визначає, що ця продукція реалізується 

виключно у місцях торгівлі. Ми підтримуємо збереження такої позиції, я маю 

на увазі не продавати через електронні  ґаджети сигарети і алкоголь. Продаж 

тютюну, нікотину, алкоголю через інтернет однозначно збільшить 

доступність цієї шкідливої продукції для населення, в першу чергу для 

неповнолітніх.  

У статті 37 ми пропонуємо суттєво збільшити відповідальність за 

порушення маркування   обігу та реалізації підакцизної тютюнової, 

нікотинової та алкогольної продукції до 5 мінімальних заробітних плат. 

Сьогодні в законопроекті запропоновано штраф 1,5 мінімальної заробітної 

плати. Ну, як на мене, це дуже така несуттєва сума і не відповідає загрозі 

порушення. Я просто розтлумачу: це, наприклад, за порушення продажу 

сигарет або алкоголю неповнолітнім, які можуть допускати недобросовісні 

суб'єкти господарювання. Ось такі 4 пропозиції.        
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І відповідно прошу підтримати озвучені мною пропозиції до 

законопроекту 10346 та рекомендувати головному комітету – Комітету 

фінансів – врахувати їх при доопрацюванні до другого читання у разі 

прийняття цього законопроекту за основу після першого читання. 

Дякую за увагу.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Ладо Валентинівно.  

Ольго Анатоліївно, прошу вас.  

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Доброго дня, колеги. Я, з вашого дозволу, без 

відео буду, я в дорозі і не маю змоги і читати, і з телефону відео включати. 

Загалом хочу підтримати попередню спікерку Ладу Булах. І відповідно ми 

також проаналізували ці моменти на відповідність праву Європейського 

Союзу. По чотирьом цим зауваженням важливо таке сказати, що дійсно 

визначення тютюнових виробів в 10346 надає застаріле визначення і 

суперечить терміну, наведеному в Директиві 2014/40/ЄС, в чинному 

законодавстві, тому пропонуємо привести термін "тютюнові вироби" у 

відповідність до вимог цієї директиви.  

Друге. Щодо розміру санкцій за порушення. Також в частині третій 

статті 23 Директиви 2014/40/ЄС зазначено, що санкції щодо порушення в 

фінальних положеннях, ухвалених відповідно до директиви, повинні бути 

дієвими, пропорційними та стримувальними. Дійсно, штраф у розмірі 1,5 

мінімальної заробітної плати не виглядає, як досить стримувальний і 

пропорційний, тому встановлення більшого штрафу є доцільним і підтримую 

Ладу щодо 5 мінімальних зарплат.  

Також стосовно захисного елементу. У пункті 15 перехідних положень 

законопроекту 10346 зазначено, що з 1 січня 2026 року до набуття Україною  

повноправного членства в Європейському Союзі захисні елементи є 

обов'язковими для нанесення на пачку, коробку або сувенірну коробку 

тютюнових виробів.  
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Відповідно до пункту 28 частини першої статті 1 законопроекту 10346 

захисний елемент, який забезпечує захисні властивості від 

несанкціонованого доступу до одиничної пачки тютюнових виробів, 

складається з видимих і невидимих елементів. Визначення терміну захисного 

елементу відповідає визначенню, наведеному у статті 16 Директиви 

2014/40/ЄС. Таким чином, наявність захисного елементу є вимогою 

директиви і тому ми рекомендуємо не відтерміновувати впровадження до 

моменту набуття Україною членства в ЄС і почати його використання з 1 

січня 2026 року.  

Що стосується дистанційних продажів, то в принципі згідно пункту 48 

преамбули Директиви 2014/40/ЄС ця директива не гармонізує  правила щодо 

механізмів місцевих продажів і держави-члени мають право регулювати такі 

питання в межах своєї юрисдикції та мають стимули це робити, тому 

вирішення цього питання має визначатися все-таки національним 

законодавством.  

Дякую за увагу. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Дякую, Ольго Анатоліївно. 

Запрошую до слова Міністерство охорони здоров'я. Хто буде? Пан 

міністр? 

 

ЛЯШКО В.К. Так, Михайле Борисовичу. Ми довго не будемо. 

Дивіться, до даного законопроекту ми офіційно надіслали наші пропозиції, 

вони повністю збігаються з пропозиціями, які озвучувала Лада Валентинівна, 

тому ми не будемо повторювати, щоб не займати час народних депутатів.  

Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Вікторе Кириловичу. Колеги, чи є у когось 

із запрошених чи  депутатів ще пропозиції або питання? Немає. Дякую.  

Олексію Станіславовичу, РНБО буде щось по цьому закону додавати? 
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СОЛОВЙОВ О.С. Точно ні. Бо ми, чесно кажучи, його не аналізували, 

тому в нас пропозицій і зауважень немає. 

Дякую вам.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Олена Володимирівна, представник Офісу 

Уповноваженого з прав людини. Є у вас зауваження чи пропозиції? 

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Дякую, Михайле Борисовичу, за надане слово. 

Немає зауважень і даний законопроект на погодження Уповноваженому не 

надходив. 

Дякую.    

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Дякую.  

Колеги, за результатами проведеного обговорення вношу пропозицію  

підтримати озвучені головою підкомітету з питань  забезпечення епідемічної 

безпеки, боротьби з ВІЛ/СНІД та соціально небезпечними захворюваннями 

народним депутатом України Ладою Булах пропозиції до проекту Закону 

(реєстраційний номер 10346) та рекомендувати головному комітету 

врахувати їх, при можливості, врахувати  їх при доопрацюванні до другого 

читання у разі прийняття його за основу. Також просив би шановного Данила 

Олександровича врахувати те про що казала голова підкомітету з питань 

євроінтеграції про відповідність українського законодавства директивам ЄС, 

те, що озвучила Ольга Анатоліївна. По можливості, теж врахуйте, будь ласка. 

Висновок з вказаними пропозиціями направити до головного комітету.  

Я не буду зачитувати ще раз пропозиції Лади Валентинівни, вони 

записані під стенограму, ми їх в письмовому вигляді надамо головному 

комітету. Колеги, прошу підтримати і проголосувати. Прошу голосувати.  

Булах. 

БУЛАХ Л.В. Я - за. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр. 

ВАГНЄР В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк. 

ВІРАСТЮК В.Я. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін. 

ГУРІН Д.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва. 

ДМИТРІЄВА О.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Довгий.  

Дубіль. 

ДУБІЛЬ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубнов. 

ДУБНОВ А.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Заславський. 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зінкевич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. За.   

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 

ЗУБ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко. 

МАКАРЕНКО М.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс. 

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький  – за. 

Стефанишина. 

СТЕФАНИШИНА О.А. За. 

 РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Яно, скільки? 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. 15 – за.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, рішення прийнято.  

Даниле Олександровичу, ми вам дуже вдячні, що ви прийшли до нас на 

засідання. Дякуємо.  

Ми переходимо до другого питання.  

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ. Його вже нема. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. А, його вже нема. Все, зрозуміло.  

Щодо зняття мораторію на проведення планових та позапланових 

перевірок державного нагляду, контролю і державного ринкового нагляду в 

частині провадження господарської діяльності з оптової та роздрібної 

торгівлі лікарськими засобами.  

Колеги, нагадаю, що у грудні минулого року на засіданні комітету ми 

розглядали питання про необхідність поновлення перевірок аптечних 

закладів та рекомендували Міністерству охорони здоров'я спільно з 

Держлікслужбою та Держпраці проаналізувати поточну ситуацію з 

дотримання суб'єктами господарювання, які здійснюють діяльність з оптової 

та роздрібної торгівлі лікарськими засобами, ліцензійних умов, в тому числі в 

частині укомплектованості штату працівників аптек та наявності у них 

відповідної фармацевтичної освіти.  

Також ми просили надати комітету обґрунтування та пропозиції щодо 

діяльності, скасування мораторію на проведення заходів державного 

контролю і державного ринкового нагляду за діяльністю таких суб’єктів, 

запровадженого на період воєнного стану Постановою уряду 303 від 13 

березня 22-го  року.  

За результатами проведеної роботи Міністерство охорони здоров’я 

проінформувало комітет про доцільність скасування діючого на сьогодні 

мораторію на перевірки  та відновлення проведення планових і позапланових 

заходів державного контролю в цій сфері. Так, для прикладу, за інформацією 
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Держлікслужби  у 2019 році було видано 1059  розпоряджень про усунення 

порушень ліцензійних умов, з них 707 або 67 відсотків щодо  

укомплектованості штату працівників аптек та наявності у них відповідної 

фармацевтичної освіти.  

Копії листів МОЗ, Держлікслужби та Держпраці були вам розіслані для 

попереднього ознайомлення.  

Сьогодні ми запросили представників цих відомств для обговорення 

цього питання та вироблення  спільної позиції.  

Пропоную такий регламент розгляду цього питання. Спочатку 

заслухаємо Міністерство охорони здоров’я, потім Мінекономіки, потім 

Держлікслужбу і Держпраці з регламентом по 3 хвилини і перейдемо до 

обговорення. Як завжди, пропоную традиційно три виступи або три 

запитання по 3 хвилини від депутатів комітету.  

Колеги, якщо немає заперечень, переходимо до розгляду питання. 

Слово надається Міністру охорони здоров’я Ляшку Віктору Кириловичу. 

Прошу, Вікторе Кириловичу.  

 

ЛЯШКО В.К. Дякую, Михайле Борисовичу. 

Шановні народні депутати, Міністерство охорони здоров’я за 

результатами нашої попередньої зустрічі доручало Держлікслужбі провести  

відповідний аналіз по тому, що відбувається сьогодні в реалізації лікарських 

засобів і щодо доцільності повернення планових перевірок, ну зняття 

мораторію на проведення планових і позапланових перевірок. Навіть за цієї 

статистики, що ми маємо по кількості виявлених фальсифікованих неякісних 

лікарських засобів, які проводились за результатами  розгляду звернень, 

зокрема станом на 22.12.23 року розглянуто 114 звернень, скарг від громадян, 

фізичних осіб, і протягом минулого року, 22-го, позаминулого року, 22-го, 

107 звернень.  

Ми виявили, ну Держлікслужба винесла 96 розпоряджень про заборону 

реалізації, торгівлі, зберігання і застосування  лікарських засобів у 22-му році 
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і 119 – в 2023 році. Тому ті тенденції, які сьогодні в нас є, вони показують 

про те, що потенційно зростає ризик під час воєнного стану і продовження дії 

мораторію на те, що можемо втратити контроль над обігом лікарських 

засобів. Тому ми стоїмо на позиції, що потрібно відмінити мораторій і  

дозволити  Держлікслужбі проводити перевірки.  

Дякую за увагу.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Вікторе Кириловичу. 

До слова запрошується заступник Голови Держлікслужби України 

Короленко Володимир Васильович. Прошу, Володимире Васильовичу. 

 

ЛЯШКО В.К. Михайле Борисовичу, а можна поцікавитися, а де голова, 

чому голова не присутній, чому заступник буде представляти? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ой, не знаю, Вікторе Кириловичу. Ми запрошували 

через вас всіх ваших підлеглих. Це питання не нам точно. Ми теж хотіли би 

бачити... 

 

ЛЯШКО В.К. Я запитую у заступника, де голова.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Все. Прошу. 

 

КОРОЛЕНКО В.В. Доповідаю, що голова знаходиться на лікарняному 

зараз по 19-е число, тому я тут сьогодні. 

Дякую за надане слово. 

Шановний Михайле Борисовичу, шановний Вікторе Кириловичу, 

шановні народні депутати, присутні, Держлікслужба повністю підтримує 

відновлення заходів державного нагляду (контролю), в тому числі в 

зазначеній сфері, тому що дійсно уже з'являється низка типових порушень, 

які виявляються. Статистика вже зачитана Михайлом Борисовичем, 
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шановним Віктором Кириловичем, тому повністю підтримуємо цю позицію і 

готові відновити перевірки. 

Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Володимире Васильовичу. 

Слово надається Палазову Олександру Віталійовичу – директору 

департаменту регуляторної політики та підприємництва Міністерства 

економіки України. 

 

ПАЛАЗОВ О.В. Шановний Михайле Борисовичу, шановні учасники 

засідання! Перша теза. Міністерство економіки не має зауважень, 

застережень щодо пропонованого рішення, підтримується. 

Друге. Хотів би нагадати, згідно Постанови 303, якщо мова йде про 

позапланові перевірки, то міністр охорони здоров'я має право своїм наказом 

дати дозвіл на проведення таких заходів. Якщо мова йде про планові, то 

звісно треба вносити зміни у Постанову 303. Міністерство економіки готове 

оперативно відпрацювати надісланий Міністерством охорони здоров'я 

проект. 

Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Запрошую до слова Дегнеру Ігоря Анатолійовича – голову Державної 

служби України з питань праці. Прошу. 

 

ДЕГНЕРА І.А. Добрий день, шановні учасники засідання! Ми свою 

інформацію від Держпраці давали на відповідні запити від комітету, 

поінформували, що питання, сфера господарювання така як торгівля є однією 

з найбільш ризикових. Більш детальної інформації у нас немає, крім того, що 

по даних Держстату за попередні періоди, це десь близько 450 тисяч наших 

співгромадян працюють без належного оформлення у цій сфері, вона 
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охоплює всі напрямки торгівлі, в тому числі і роздрібна торгівля, і оптова, в 

тому числі і лікарськими засобами. У зв'язку з тим, що немає заходів 

контролю ми дати більш точнішу інформацію і охарактеризувати стан 

незадекларованої праці в цій сфері не можемо. Тому, якщо буде надана 

можливість в плановому порядку проводити перевірки такої категорії 

суб'єктів, ми зможемо доєднатися до заходів контролю.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Олексій Станіславович, в РНБО позиція є по цьому питанню? Так, 

щось зв'язок…  

Офіс Уповноваженого з прав людини. Прошу, Олено Володимирівно.  

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Дякую, Михайле Борисовичу.  

Офіс Уповноваженого і Уповноважений дуже ретельно слідкує за 

ситуацією. Ми констатували факт, що держава не забезпечила належний 

захист прав громадян у зв'язку з нездійсненням заходів державного нагляду і 

контролю, які в свою чергу покликані на виявлення та запобігання порушень 

вимог законодавства суб'єктами господарювання та забезпечення інтересів 

суспільства, зокрема належної якості продукції, робіт, послуг, допустимого 

рівня небезпеки для населення, навколишнього природного середовища. 

Я хочу вам сказати, що до Уповноваженого надходить надзвичайно 

велика кількість звернень від споживачів, працівників підприємств, власників 

нерухомості. За результатами розгляду цих звернень вбачається необхідність 

проведення компетентними органами заходів державного нагляду і контролю 

з метою встановлення і запобігання порушень законодавства абсолютно в 

різних сферах для забезпечення їхніх прав відповідно до Основного Закону.  

Я хочу навести цифри. Ми зверталися до Державної регуляторної 

служби. Вона надіслала нам листа, де вказали, що в період з 01.01.23 по 

31.08.23 понад 15 тисяч звернень, скарг від громадян. По цим зверненням 

загалом було здійснено всього 1045 заходів державного нагляду і контролю в 
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16 сферах, а це 6 відсотків. І, до речі, хочу зауважити, що не проводились 

перевірки в сфері роздрібної торгівлі лікарськими засобами.  

Тому, враховуючи вимоги Конституції та співвідношення кількості 

звернень і скарг від громадян, за якими необхідно здійснити заходи 

державного нагляду і контролю, до кількості здійснення заходів, існує, на 

наш погляд, нагальна необхідність прийняти урядом рішення щодо 

відновлення здійснення таких заходів.  

Я дякую вам за увагу.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. 

Олексій Станіславович, я бачу, у вас зв'язок відновися. В РНБО є якась 

позиція по цьому питанню? 

 

СОЛОВЙОВ О.С. Апарат Ради проаналізував ситуацію. Дійсно, 

існують як потенційні, так і реальні ризики для національної безпеки, 

національних інтересів в цій сфері. Тому ми це рішення повністю 

підтримуємо.     

Але я хочу звернути вашу увагу, що при організації таких перевірок 

треба  зосередити свою увагу не стільки на формальному дотриманні вимог 

ліцензійних умов, а на тому питанні, що стосується якості надання 

фармацевтичної послуги. Ми повинні формувати політику в цій сфері таким 

чином, щоб дійсно у нас роздрібна торгівля, хоча саме таке визначення є у 

нас в законодавстві, перетворювалась на питання надання якісної 

фармацевтичної послуги в наших закладах роздрібної торгівлі. 

Всі бачать, всі розуміють, що ціни на лікарські засоби чомусь 

зростають, є статистичні дані. В натуральному вираженні нічого не 

змінюється, а чомусь в грошах ринок зріс за минулий рік на фактично більш 

ніж 20 відсотків. Немає обґрунтування, чому в воюючій країні таке 

відбувається. Тому питання діяльності аптечних мереж повинно бути під 
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пильною увагою з боку регуляторів, насамперед те, що стосується, на наш 

погляд, штучного формування цін насамперед в аптечних мережах. 

Дякую вам.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Колеги, записались на запитання, виступи Дубнов Артем Васильович. 

Прошу, Артем Васильович. 

 

ДУБНОВ А.В.  Доброго дня, колеги! Вибачте, що без відео, трошки 

поганий зв'язок. 

Дивіться, я досить скептично відношуся до поновлення будь-яких 

перевірок і зняття мораторію для кошмарення бізнесу. Тому що я розумію, 

що Держлікслужба буде двома руками за відновити перевірки, тому що, як 

сказав Олексій Станіславович, більшість цих перевірок все ж таки проходить 

по формальному признаку. Тобто завжди до бізнесменів, до людей, які 

створюють додаткову вартість і платять податки, є до чого придратися, до 

чого знайти по формальному признаку проблему. Тому я все ж таки не 

підтримую цю ідею.  

Але моє питання в чому? Якщо у Міністерства охорони здоров'я є 

право, як нам підтвердило Міністерство економіки,  проводити позапланові 

перевірки за наказом, за фактом скарги чи за фактом звернення громадян і є 

можливість стати суб'єктом подання, щоб  змінити Постанову № 303 чи 330, 

вибачте, коли цей мораторій вводився, то для чого ми це обговорюємо? Чи 

треба вам якась законодавча зміна чи ви просто прийшли спитати нашу точку 

зору? Незрозуміло. Тобто якщо це постанова уряду, ну то змінюйте 

постанову уряду, але вважаю, що у військовий час кошмарити бізнесменів це 

не дуже доцільно. 

Дякую.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Артеме Васильовичу, відповім, міністерство не 

зверталось до нас, це був депутатський контроль звернень громадян, які 
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тисячами надходять в комітет. Скарг дуже багато, особливо коли антибіотик 

призначає фармацевт з освітою вчителя музики. Тобто, на жаль, це сьогодні 

існує. І тому це було наше питання, на яке МОЗ дав відповідь, що  

відбувається. 

 

ДУБНОВ А.В.  Михайле Борисовичу, просто всі згодні, а нічого не 

зробили. Ну ми прийшли на майданчик згодитись? Ну давайте згодимося, але 

позапланові перевірки під  час війни, ну таке.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Але знову ж таки, не треба перевіряти, бо це 

кошмарить бізнес -  для того є у нас, мені здається, ні в одній країні більше 

немає такої кількості правоохоронних органів. Якщо хтось буде замість того, 

щоб перевіряти кошмарити, ну то він має  відповідати. 

 

ДУБНОВ А.В.   Михайле Борисовичу, ви ж пам'ятаєте, до каденції ви 

були бізнесмен? Я теж  це пам'ятаю. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так. І я розумію, що коли приходила 

Держлікслужба, то вони якраз вказували на дуже правильні речі. Дивіться, я 

по аптеках, в мене своє відношення до цього. Те, що там сьогодні продається 

фальсифікат, те, що там сьогодні  продається за завищеними цінами, вже не 

кажучи про маркетингові  платежі, а це все  на нашу з вами кишеню як 

громадян України накладається, то тут я точно не можу не підтримати, що 

мережі трошки мають розуміти, що все ж таки вони не безконтрольні.  

Дивіться, це все одно приймає рішення уряд, а не комітет, але 

депутатський контроль ми маємо проводити. І сьогодні звернень громадян на 

фальсифіковані ліки, на неякісне обслуговування в мережі аптечній дуже-

дуже багато. І те, що я зараз почув, це не тільки на нас такі звернення 

заходять, вони заходять на практично всі установи, які сьогодні беруть 

участь, так, включаючи Офіс Уповноваженого з прав людини. Тому тут треба 
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знайти річ. А щоб, не дай боже, перевіряючі не кошмарили, як ви кажете, для 

того є спеціальні органи, які мають з цим розбиратися. Мережа – це ж теж 

громадяни України і вони можуть писати скарги на перевіряючих тих, що їх 

кошмарять. 

Прошу до слова Ольгу Анатоліївну Стефанишину. 

 

ДУБНОВ А.В. Ні. А питання ж було до МОЗу. 

 

 РАДУЦЬКИЙ М.Б. До МОЗу. Вибачте.  

Вікторе Кириловичу, є відповідь? 

 

ЛЯШКО В.К. Так. Дякую за запитання.  Питання в тому, що МОЗ має 

право сьогодні погоджувати перевірки… (Не чути)    

Ми розуміємо, що питання зафіксувати випадок, а після цього 

погодити перевірку і провести її через Державну … службу, піти на 

перевірку, ми матимемо результат не той, який ми очікуємо. Інакше ми 

сьогодні готові будемо зараз повернутися до питання … (нерозбірливо) про 

відміну мораторію для Державної служби лікарських засобів.  

І окреме питання, ми проведемо в себе зараз нараду ще раз з 

Держлікслужбою і залучимо органи відповідні для того, щоб позбутися 

формальності цих перевірок, а реагувати на ті речі, які були озвучені 

сьогодні шановними виступаючими. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Почули позицію. 

Єдине додам, Артеме Васильовичу, ви знаєте, коли нам казали, що 

канабіс не можна легалізувати, бо у нас 50 відсотків алкоголю в "тіні", деякі 

наші колеги так казали. То мені здається, що якщо алкоголь в "тіні", то треба 

зробити так, щоб він не був в "тіні", для того є правоохоронні органи, а не 

метою не дозволяти легалізацію медичного канабісу. Тут приблизно десь 

така, це моя філософія, я не знаю. 
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ДУБНОВ А.В. Ні. Абсолютно підтримую. Треба з "тіні" доставати і  

алкоголь, і, вибачте, електронні сигарети, які ми з вами загнали в "тінь". Але 

питання не в тому. Просто питання в тому, що свідомий бізнес  на початок 

великої війни, ви пам'ятаєте, передплатили багато податків. Я не знаю про 

інформацію по фармі, чесно, ви знаєте, що я далекий. Але свідомий бізнес 

розраховував на те, що держава за вклад в допомогу державі в боротьбі з 

Російською Федерацією не буде так сильно зажимати гайки і перевіряти все. 

Тому я не  тільки про фарму кажу, я про і медичні центри, і про заклади 

охорони здоров'я. Я просто не дуже "за" планових безкінечних перевірок,  

тому що Держлікслужба, вибачте представники Держлікслужби, але ми 

знаємо, який формат роботи у вас існує. Вибачте за прямоту речі. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Артеме Васильовичу, ніхто ж не каже, що треба 

перегинати палку. Але і ліки, це ж воно не тільки лікує, воно і вбиває. Якщо 

це не контролювати, то не буде і тих самих працівників мережі. 

 

ДУБНОВ А.В. Я абсолютно згоден. Я дякую, Вікторе Кириловичу, що 

ви переглянете свої протоколи цих перевірок, щоб це було не по 

формальному принципу, що (не знаю) двері не в ту сторону відкриваються, 

якщо це фальсифікат, звичайно. Якщо ви кажете, Михайле Борисовичу, що 

там замість лікарів антибіотики призначає вчителька, ну це неправильно, я 

тут згоден. Але просто тут треба балансувати між формальністю і 

можливістю бізнесменам працювати. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ні, баланс – тут я з вами згоден. Зловживання 

можуть бути з боку перевіряючих – це принципова позиція. А що стосується 

вчителів, так це навіть я з колегами був, коли приїхали представники 

невеликих аптечних мереж, і вони про це підняли питання, що у них вчителі 

музики сьогодні займаються відпуском лікарських засобів. Це дуже 
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проблемне питання. Це ж питання і для того, щоб держзамовлення 

Міністерство охорони здоров'я на фармуніверситети робило, більше треба 

фахівців. Тут, я кажу, це комплексна проблема, це не тільки проблема  в 

окремому вчителі музики, який відпускає ліки. 

Прошу, Ольго Анатоліївно. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Колеги, у нас тут така унікальна ситуація на 

комітеті склалася, що я згодна повністю з Артемом Васильовичем, і дійсно 

теж маю певні побоювання щодо того, наскільки це буде ефективно під час 

війни кошмарити бізнес, бо ми знаємо, як це у нашій країні часто 

відбувається. 

Але у мене більше питання... По-перше, мені здається, що у нас не 

може аптекар антибіотики, я перепрошую, призначати, призначає їх все-таки 

лікар і дає рецепт, і потім уже по рецепту його мають видавати в аптеці, тому 

тут якби, мені здається, теж перегинають палицю ті, хто про це говорить.  

І у мене власне по кадровому питанню є. Бачу, що міністр пішов, але є 

заступник якраз профільний. У мене таке питання. Я говорила, наприклад, з 

деякими аптеками, питала їх про ці всі речі. Вони чесно кажуть, що, вибачте, 

у мене 40 відсотків персоналу виїхало. Тобто немає людей, які будуть 

працювати в аптеці. Де нам їх брати? От у мене тоді питання до міністерства, 

бо ми перевірками можемо що зробити, позакривати просто аптеки і в людей 

не буде доступу взагалі до ліків там на якихось певних територіях, особливо 

Одеська область, от я в Одесі спитала, наприклад, бо люди звідти  все одно 

виїжджають, бояться бомбардувань і так далі. Що робити з тим, щоб у нас 

були кваліфіковані кадри в аптеках? Це перше.  

І друге, все-таки з тими територіями, на яких ведуться бойові дії, 

прифронтові території, там також будуть такі жорсткі перевірки?  Тому що я 

думаю, що якщо будуть такі перевірки, просто закриються аптеки і не буде 

там ліків. От і все, що ми зробимо цією … (нерозбірливо) Я буду 

утримуватись з цього приводу, відразу кажу.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу, Міністерство охорони здоров’я. Пане 

Дубров, ви будете відповідати? Міністерство. Чи воно нас не чує? У вас 

мікрофон вимкнутий. Міністерство охорони здоров’я. Хто відповідати буде, 

панове заступники?  Я так розумію, щось із зв’язком. Ми почекаємо, Ольго 

Анатоліївно, відповіді. От пише міністерство, що в них звук пропав. Чекаємо.  

 

КУЗЬМІНИХ С.В. Михайле Борисовичу, дозвольте, можливо, я слово 

також скажу.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу. 

 

КУЗЬМІНИХ С.В. Дякую, шановні  колеги, дякую, представники 

міністерства. Особисто  моє бачення, я повністю підтримую Держлікслужбу 

та представників фармацевтичного бізнесу. Ми з вами були разом, Михайле 

Борисовичу, на "круглому столі" і ще представники комітету, де самі 

представники фармринку просять відновити перевірку, бо відбувається 

зловживання тим етапом, що наразі Держлікслужба не має можливості вийти 

і перевіряти якість надання фармацевтичної послуги і відповідність 

ліцензійним умовам. Тому наразі це одне з вкрай важливих питань, щоб 

відновити перевірки Держлікслужби якості  надання послуги і відповідність 

ліцензійним умовам.  

Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Дякую, Сергію.   

Міністерство, у вас відновився звук? Ні. А може перезавантажтесь, 

перепідключіться, будь ласка. Спробуйте відключитись і знову 

підключитися.  

 

ДУБНОВ А.В. На самому цікавому місці.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Да. 

Дивіться, колеги, я підтримую ідею Артема і міністра, що перевірки,  

вони потрібні, але треба повністю унеможливити кошмарення,  а для того 

треба змінити протоколи МОЗу, тобто тут повністю погоджуюсь з міністром, 

з колегою Дубновим.   

Що стосується прифронтових територій. Ну, по-перше, ні одна мережа, 

як би ми на колінах, і міністерство, і комітет, не просили відкрити там 

аптеки, вони відмовляються, кажуть, що їм це нецікаво. Тому там сьогодні це 

робить або "Нова пошта", або "Укрпошта", або мобільні аптеки, там МОЗ 

організувало, зараз ще долучаються донори для відкриття саме мобільних 

аптек.  А оці всі зловживання, які надходять і до Офісу Уповноваженого, і те, 

про що каже РНБО, і те, про що я казав, це якраз приходить з не 

прифронтових міст, це приходить з лікарень в тилових містах і з великих 

аптек в тилових містах. Це Київ, це Львів, це Ужгород. Це ніяк не Куп'янськ, 

ніяк не Лиман – там, де дійсно проблеми. Там якраз все по закону 

відбувається, бо там це важко і великі мережі, їм це непринципово.  

Тим більше, ви ж пам'ятаєте, ми ж відновлюємо таке питання, як 

фармацевтична послуга. Для нас це дуже принципова річ сьогодні. Для нас 

там кадрова відповідність, фахова відповідність має бути, бо інакше, яку 

послугу ми відновлюємо? Тому тут таке слизьке питання. Я підтримую і 

Ольгу Анатоліївну, і Артема Васильовича, що головне застереження – це    

якраз не дати можливість позапланового, кошмарення бізнесу, але в  той же 

час ми маємо захищати і споживача, тим більше, що це все ж таки ліки, так, 

це не щось інше. Тому тут сподіваюсь на виважену позицію МОЗ щодо 

протоколів таких перевірок. Це тут, Артеме Васильовичу, повністю двома 

руками за це. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Михайле Борисовичу, я перепрошую, дуже 

швидко, в мене  може просто зникнути зв'язок за кілька хвилин. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Так-так, прошу. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А.  Я утримаюсь по цьому питанню, якщо можна. 

І по наступних усіх я - за до кінця порядку денного. Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ольго Анатоліївно, народному депутату можна все. 

В голосуванні я маю на увазі.  

Прошу, МОЗ, відновився зв'язок? Ні, немає. 

Колеги, Артеме Васильовичу, ви не проти, якщо я таке нове рішення 

зачитаю для голосування? Не будемо чекати. А, ось МОЗ з'явився. Є зв'язок? 

Немає. Я пропоную, колеги, давайте рішення, зараз воно трошки… 

 

СТЕФАНИШИНА О.А.  Михайле Борисовичу, а по кадрових питаннях 

ще. Якщо вони не можуть відповісти зараз з технічних причин, можливо хоча 

би письмово нам скажуть, тому що це їхня проблема, мені цікаво, як вони 

збираються вирішувати її. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Ні, так це ми в рішенні, так, там держзамовлення 

треба відновлювати на фармацевтів. Це і міністр погоджувався з цим. 

Кадрове питання це найбільше питання, яке є сьогодні. Бо вчителі музики це 

добре, дякую їм, що вони погодились працювати зараз, коли немає кому 

працювати, але в цілому це проблема. 

Так, ну МОЗ - зв'язку я не бачу. Колеги, не проти якщо я рішення 

запропоную зараз, так? 

 

БУЛАХ Л.В.  Давайте. Ми ж все одно на Кабінет Міністрів, правильно? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Так. 
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БУЛАХ Л.В.  Давайте приймати. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, по цьому питанню вношу таку пропозицію. 

Звернутися до Кабінету Міністрів України з проханням розглянути питання 

щодо можливості скасування мораторію на проведення планових та 

позапланових заходів державного нагляду (контролю) і державного  

ринкового нагляду, запровадженого на період воєнного стану Постановою 

303 від 13 березня в частині провадження господарської діяльності з оптової 

та роздрібної торгівлі  лікарськими засобами.  

Крім того, звернутись до МОЗ щодо перегляду протоколів проведення 

планових та позапланових перевірок з унеможливленістю необґрунтованих 

вимог до оптової та роздрібної торгівлі лікарськими засобами. 

 

ДУБНОВ А.В. Пане голово, можна трошки підправити вашу 

пропозицію, якщо колеги підтримають? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу. 

 

ДУБНОВ А.В. Між "звернутися до Кабінету Міністрів" і "звернутися 

МОЗ" поставити слово "після". Тобто хай знімуть мораторій після того як 

переглянуть. Це буде логічно. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Не питання. Колеги, я не проти. Колеги, не проти 

такого? Я – за. 

 

ДУБНОВ А.В. І щодо парламентського контролю. Також звернутися до 

Міністерства охорони здоров'я, щоб надали Комітету Верховної Ради 

України з питань здоров'я нації цей протокол для ознайомлення чи до 

обговорення. Погоджувати вони не мають, але ознайомити нас могли б. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, я повністю згоден з колегою Дубновим. Не 

бачу... Ну, це логічно, те, що каже Артем Васильович. Я – за таку 

пропозицію. 

Тому у нас є пропозиція, додаємо тільки, що міняємо місцями: 

спочатку оновлений протокол, потім відміна і ознайомлення з протоколом 

комітету. 

Прошу підтримати і проголосувати. 

Булах. 

БУЛАХ Л.В. Я - за. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр. 

ВАГНЄР В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк. 

ВІРАСТЮК В.Я. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін. 

ГУРІН Д.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва. Оксано Олександрівно, є зв'язок?  

Немає.  

Довгий.  

ДМИТРІЄВА О.О. Михайле Борисовичу, за. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Довгий. 

Дубіль. 

ДУБІЛЬ В.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубнов. 

ДУБНОВ А.В. Соломонове рішення. Дякую дуже. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Заславський Юрій Іванович. 

Зінкевич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 

ЗУБ В.О. За. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко. 

МАКАРЕНКО М.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В.  За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за. 

Стефанишина – утрималась. 

СТЕФАНИШИНА О.А. Утримуюсь. Так. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Так.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  14 – за. 1 – утримався. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. За результатами голосування рішення 

прийнято. 

Переходимо до блоку… 

 

________________. Михайле Борисовичу! 

 

(Мікрофони вимкнено) 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. … стоять там дві робочі наради великі. І всі 

запрошені - ну далі це організаційне питання комітету, тут, я думаю... 

Колеги, дякую за те, що взяли участь в роботі комітету. Далі організаційні 

питання. Воно вам просто нецікаво і вам, я думаю, є чим зайнятися.   

 

ДУБРОВ С.О.  Дякуємо. Якщо нас чути, сподіваємось, чути. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Тепер вже чути. Бо там депутати (Совсун і 

компанія) кричать, що відпустіть нам Дуброва, ми не можемо працювати. 

Дякую.  
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Колеги, третє питання порядку денного. Про затвердження звіту про 

роботу  Комітету з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного 

страхування у період десятої сесії Верховної Ради України дев'ятого 

скликання.  

Колеги, відповідно до вимог статті 53 Закону про комітети  наприкінці 

кожної сесії Верховної Ради комітет має затверджувати звіт про підсумки 

своєї роботи. Текст проекту звіту про роботу нашого комітету у період 

десятої сесії вам було розіслано для попереднього ознайомлення. Він буде 

уточнений секретаріатом за результатами розгляду наших законопроектів до 

завершення цієї сесії. 

Отже, вношу пропозицію затвердити звіт про роботу комітету в період 

десятої сесії та доручити секретаріату внести відповідні зміни до нього за 

результатами роботи комітету до завершення поточної сесії. 

Колеги, прошу підтримати і проголосувати. Прошу голосувати. 

Булах. 

БУЛАХ Л.В.  Я - за. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр. 

ВАГНЄР В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Вірастюк. 

ВІРАСТЮК В.Я. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін.  

ГУРІН Д.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

ДМИТРІЄВА О.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Довгий. З’явився зв'язок? Ні, не бачу.  

Дубіль.  

Дубнов.  

ДУБНОВ А.В. Шановний головуючий, за ці і наступні питання – за. 

Від’єднуюсь. Дякую.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  
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Заславський.         

Зінкевич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб.  

ЗУБ В.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко. 

Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за. 

Стефанишина. Ще є зв’язок?  

СТЕФАНИШИНА О.А. За. І за всі наступні – за. Вже точно 

від’єднуюсь. Дякую.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. 

Пані Яно, скільки? 

 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. 10 – за.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 10 – за.  Рішення прийнято.  

Четверте питання порядку денного. Колеги, давайте, щоб я не 

зачитував, всі ж отримали про План роботи комітету? 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Всі – за. 10 – за.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Оксано Олександрівно, все одно треба розпочати 

голосування.   

Прошу голосувати.  

Булах.   

БУЛАХ Л.В. Я – за. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр.  

ВАГНЄР В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк.  

ВІРАСТЮК В.Я. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін.  

ГУРІН Д.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

ДМИТРІЄВА О.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Так, Довгий, Дубіль, Дубневич.  

Дубнов сказав – за.  

Заславський не чує нас.       

Зінкевич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 

ЗУБ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко. Не чує. 

Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В.  За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за. 

Стефанишина теж казала - за. 

Пані Яно, скільки? 

 

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  11 – за.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Рішення прийнято. 

До речі, Оксано Олександрівно, щоб я не забув, у мене прохання, нам 

треба з вами, щоб ви під'їхали  в комітет. Там є по військовим цим законам, є 
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одна пропозиція, але там треба буде долучати ваші два законопроекти, які у 

нас стоять в порядку денному.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. Добре.   

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Треба буде там, ви як перший автор, треба ваша 

згода, бо там є питання. Це по оборонних законах, там треба буде саме в 

розрізі ваших двох законів щось додавати. То я вас прошу, давайте. Щоб я не 

забув просто, попередив вас.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. Добре. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Питання порядку денного п'яте. Про пропозиції 

Комітету з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного 

страхування до проекту порядку денного одинадцятої сесії Верховної Ради 

України дев'ятого скликання. 

Колеги, він вам всім розісланий. Якщо немає заперечень… І ви 

пам'ятаєте, що оці два питання, вони не є кінцевими, да? Тобто нам ніхто не 

забороняє вносити зміни що в порядок денний, що в план роботи комітету. 

Тобто це ні на що не впливає, на законотворчу діяльність так точно не 

впливає. 

Прошу підтримати та проголосувати. 

Булах.  

БУЛАХ Л.В. Я - за. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр. 

ВАГНЄР В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк. 

ВІРАСТЮК В.Я. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін. 
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ГУРІН Д.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

ДМИТРІЄВА О.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зінкевич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 

ЗУБ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В.  За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за. 

Стефанишина. Вона казала - за. Так. 

І Дубнов казав - за. Так. 

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  11 – за.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 12, пані Яно. 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. Перепрошую. 12. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 12. Дякую. Рішення прийнято. 

І таке саме питання, шосте, теж воно вам розіслане. Це про стан 

виконання плану законопроектної роботи Верховної Ради України. 

Колеги, єдине, що приємно, що  там, де була відповідальність комітету, 

ми по плану все виконали. Кабмін там не все надав, не всі законопроекти 

зареєстрував.  Тому план виконання відповідає тому, що зроблено комітетом. 

Вношу пропозицію схвалити звіт про стан виконання плану 

законопроектної роботи Верховної Ради України на 2023 рік. Прошу 

голосувати. 

Булах.  

БУЛАХ Л.В. За. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр. 

ВАГНЄР В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк. 

ВІРАСТЮК В.Я. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін. 

ГУРІН Д.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

ДМИТРІЄВА О.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубнов – за, він казав. 

Зінкевич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 

ЗУБ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В.  За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за. 

І Стефанишина казала, що за.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  12 – за.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, колеги. Рішення прийнято. 

Колеги, ви знаєте, що в нас ця сесія закінчилася, починається наступна 

сесія.  

 

 

 

 


